
 

  

 

 

26 november 2012 
 
Algemene beschouwingen 
 
In de vorige nieuwsbrief stond de bijdrage van de raadsleden.  
In deze nieuwsbrieft treft u de reacties van de wethouders aan. 

 
 
 
De wissels om 

Waarom de wissels om gaan? Omdat we bij moeten koersen. Onze bestemming verandert. 
Dat is de reden dat we de wissels om willen zetten. Als bestuur zijn we er voor om samen 
met de raad te bepalen waar we naar toe willen en er ook vervolgens op te koersen. 
Er zijn een aantal tendensen in de samenleving die zo veel impact hebben op onze 
maatschappij dat we echt bij moeten sturen. 
 
 
Niemand tussen Wal en Schip 
Misschien wel de belangrijkste is de wijziging in onze bevolkingsopbouw. Over 10 jaar 
hebben we dubbel zo veel 75 plussers. En de groep kinderen daalt gestaag. Mensen kiezen 
voor minder kinderen en de groep die een gezin wil opbouwen krimpt. Onze 
bevolkingspiramide  verandert drastisch. 
Dat is geen reden tot paniek maar wel reden om bij te sturen. 
Een van onze belangrijkste uitgangspunten is dat kwetsbare mensen zo lang als mogelijk in 
hun eigen huis blijven wonen en zelf regie moeten kunnen houden. Met de enorme 
hoeveelheid taken in de WMO die we vanuit  het rijk erbij krijgen staat ons een flinke 
uitdaging te wachten. Als college hebben we al eerder uitgesproken dat niemand tussen wal 
en schip valt! 
Dat zal geen makkelijke opgave worden. Want behalve meer taken in ondersteuning en 
persoonlijke verzorging krijgen we ook minder geld om deze taken uit te voeren. Hier gaan 
we nog meer dan nu, een beroep doen op onze vrijwilligers. We zullen de 
dorpsdagvoorzieningen door vrijwilligers uit het dorp zelf laten runnen. De eerste pilot loopt 
in Koningslust en Grashoek. Maar ook voor andere voorzieningen die nu bij de overheid 
'gedeclareerd'  worden zullen we andere oplossingen moeten vinden. Ik denk aan 'hulp bij de 
huishouding' en 'woningaanpassingen'. Willen we ons systeem in de toekomst betaalbaar 
houden dan moeten we de wissels ook op dit terrein omzetten. Een andere belangrijke 
koerswijziging is dat we veel meer aan de kant van preventie moeten werken. Op gezond 
leven hebben we nl invloed en daarmee is het een belangrijke bescherming om langer fit te 
blijven. Dit hoort zowel bij onze jeugd als bij volwassenen. In de nieuwe kaderstelling is er 
daarom veel aandacht voor bewegen. Het voorkomen van overgewicht is een belangrijk 
speerpunt voor fitte burgers! 



De wissels om is daarmee echt geen gemakkelijke of kortdurende opgave maar kan wel heel 
veel waarde in het leven van (kwetsbare) burgers brengen. In onze nieuwe bestemming 
gaan we van een verzorgingsstaat naar een zorg-voor-elkaar land.  Daar koersen we op, 
samen met u! 
 

 
Marlou Absil 
CDA-wethouder Peel en Maas 
 
 
Ruimtelijke ontwikkeling: 

Behalve de door de fractie benoemde aandacht voor duurzaamheid is er vanuit ons 
gemeentelijk beleid ook steeds meer sprake van duurzame gebiedsontwikkelingen.  
De wijze waarop het bestemmingsplan buitengebied tot stand is gekomen door heel breed 
en integraal de belangen en toekomstmogelijkheden af te stemmen, getuigt ervan dat we 
rekening houden met de veranderingen die ook voor de ondernemers in het buitengebied op 
ons afkomen. Ondernemen zonder maatschappelijk draagvlak heeft geen 
toekomstperspectief. Het nieuwe bestemmingsplan biedt voldoende ontwikkelingskansen en 
borgt daarbij de kwaliteit van het gebied. Kortom: ruimte voor ontwikkeling met oog voor 
kwaliteit. 
 
Gemeenschapsontwikkeling en Sport 

Ook op dit front zal een steeds sterker beroep gedaan worden op de vrijwilliger. Dit moet dan 
wel vanuit een natuurlijke eigen opzet gebeuren. Veel van onze verenigingen en organisaties 
zijn al heel bewust met deze verandering bezig.  
Naast ons degelijk en breed gedragen subsidiebeleid, dat dus eigenlijk al van de 
verenigingen zelf is, maken we momenteel deze slag ook met de accommodaties. 
Ook hier is het privatiseringsproces als gezamenlijke leidraad gekozen en zal binnenkort 
voor de buitensportverenigingen concreet worden. Verenigingen zijn zeer bereid taken van 
de gemeente over de nemen. Natuurlijk moet daar dan wel iets tegenover staan. Dat kan! 
Door een toekomstplaatje van de vereniging en de accommodatie samen in beeld te 
brengen. Vanuit de gemeente kunnen middelen die nu besteed worden deels overgedragen 
worden met de taken. Een vereniging van voor een euro nu eenmaal meer realiseren dan wij 
als overheid. Zo worden accommodaties steeds meer van en voor de gemeenschappen. 
Daar zit de belangrijke win-win-factor voor de partijen. 
Ook op dit front zijn we dus stevig aan de slag met de wissels om.  
Wel moeten we ervoor blijven waken dat we onze vrijwilligers in al de veranderingen niet 
gaan overspoelen met extra regels, voorwaarden en uitvoeringseisen.   

 
Wim Hermans 
CDA-wethouder Peel en Maas 
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Lage lasten voor de inwoners en investeren in de dorpen. 

Het volgend jaar stijgen de lokale lasten voor de huishoudens in Peel en Maas met 
gemiddeld 1,14%.  Dit is minder dan de prijsstijging. De bezuinigingen van de rijksoverheid 
en de extra taken die we als gemeente krijgen lossen we in 2013 binnen onze 
gemeentebegroting door ombuigingen. We leggen de rekening dus niet bij onze inwoners. 
En we blijven investeren in de dorpen. De herbouw van kasteel de Keverberg in Kessel, een 
nieuwe school in Beringe, herinrichting centrum Meijel als Peelkern, het dorpshart Grashoek, 
Hart voor Maasbree en herinrichting Raadhuisstraat in Panningen zijn voorbeelden van 
projecten die de komende tijd worden aangepakt. 
 
Verbindend ondernemen. 

De Floriade 2012 heeft de regio Venlo op de kaart gezet als de kennisregio voor het 
produceren van duurzaam en gezond voedsel. Peel en Maas plukt daar als 
plattelandsgemeente de komende jaren zeker de vruchten van. Ondernemers van 
verschillende sectoren werken nu op allerlei gebieden met elkaar samen. Verbindingen 
worden gelegd op het gebied van innovatie en duurzaamheid. Zo zullen ondernemers 
gebruik gaan maken van elkaars energiestromen bijv. door aanleg van warmtenetwerken.  
Nu onze regio op de kaart staat kunnen ook verbindingen tussen ondernemers worden 
gelegd door samen nieuwe markten aan te boren. 
In 2013 wordt de regio Venlo als vervolg op de Floriade de hoofdstad van de smaak. Dit is 
een ideaal thema om toerisme en agro met elkaar te verbinden. Door een actief economisch 
beleid van onze gemeente zullen er de komende jaren meer dan 500 nieuwe banen 
bijkomen. Daardoor komen we in combinatie met de vergrijzing  de komende jaren 
arbeidskrachten tekort. Als gemeente Peel en Maas gaan we grote inzet plegen om mensen 
die nu aan de kant staan bij ondernemers te plaatsen. Ook is het nodig om gebruik te maken 
van arbeidsmigranten om de behoefte aan personeel in te vullen. Samen met werkgevers 
werken we aan mogelijkheden voor goede huisvesting en integratie van arbeidsmigranten 
die hier willen blijven. Zo verbinden we de ondernemers met de arbeidsmarkt. 

 

 
Peter Fleuren 
CDA-wethouder Peel en Maas 
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